
                                        P R O T O K Ó Ł  NR 11/19

z  posiedzenia  Komisji  Polityki  Gospodarczej odbytego  w dniu  23  grudnia
2019 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy ul. Komunalna 6.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej:

  1. Żabińska Aneta
  2. Jankowska Anna Hanna
  3. Danowska Ewa
  4. Dąbrowski Jan
  5. Gleba Stanisław
  6. Maciorowski Robert
  7. Motus Marek
  8. Olszewska Ewa
  9. Organek Henryk
10. Perkowski Wiesław
11. Szumska Elzbieta 
12. Wiśniewski Karol
13. Wudarczyk Beata Ewa
14.Wysocki Sławomir Andrzej
15. Zwolińska Beata

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

1. Szleter Stanisław – Wójt gminy
2. Grabowski Kazimierz – Sekretarz gminy
3. Zorczykowska Monika- Skarbnik gminy
4. Kuczyńska Bożena – inspektor Referatu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego

Posiedzenie  komisji  rozpoczęło  się  o  godzinie  9ºº,  a  zakończyło  o  godzinie
10³º.

Protokołowała: Ewa Okulska – inspektor Referatu Ogólnoorganizacyjnego.

Proponowany porządek obrad:
  
  1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności.
  2. Przyjęcie porządku obrad.



  
  
  3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji odbytego w dniu 20 listopada 
      2019 roku.
  4. Opinia komisji w sprawach jak niżej: 
      a/ projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grajewo na 2020 
          rok,
      b/ projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy   
          Finansowej Gminy Grajewo na lata 2020-2033,
      c/ projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku
          energetycznego,
      d/ projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
          udzielania ulg w spłacie należności cywilnoprawnych przysługujących  
          Gminie Grajewo lub jej jednostkom,
      e/ projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Grajewo do 
          Stowarzyszenia pn. „Podlaska Regionalna Organizacja Turystyczna” z 
          siedzibą w Białymstoku,
      f/ projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Powiatowi 
         Grajewskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie działalności 
         Warsztatów Terapii Zajęciowej w Grajewie,
      g/ projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grajewo na 2019
          rok,
      h/ projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
          Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grajewo na lata 2018-2030,
      i/ projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy
         dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą mającym umowę zawartą na     
         czas oznaczony na 3 lata,
 5. Opracowanie planu pracy Komisji Polityki Gospodarczej na 2020 rok.    
 6. Zapytania i wolne wnioski.
 7. Zamknięcie obrad.                                  

Ad . 1 .

Otwarcia posiedzenia komisji dokonała pani Żabińska Aneta  - Przewodnicząca
Komisji Polityki Gospodarczej.
Powitała członków komisji, pana Wójta, pana Sekretarza, panią Skarbnik oraz
pracowników Urzędu Gminy biorących udział w dzisiejszych obradach.
Następnie, na podstawie listy obecności,  Przewodnicząca komisji stwierdziła,
że  na  ogólny  stan  15  członków  komisji,  w  posiedzeniu  udział  bierze  pełen
osobowy skład komisji, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych
uchwał.   

2



Ad . 2 .

Przewodnicząca komisji przypomniała zebranym proponowany porządek obrad
dzisiejszego  posiedzenia,  po  czym  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  zebrani
zgłaszają zmianę lub uzupełnienie proponowanego porządku obrad ? 
W związku z tym, że nie zgłoszono żadnych propozycji Przewodnicząca komisji
poddała proponowany porządek obrad pod głosowanie, który Komisja Polityki
Gospodarczej przyjęła jednogłośnie.

Ad . 3 .

Przewodnicząca  komisji  stwierdziła,  że  protokół  z  poprzedniego  posiedzenia
odzwierciedla  szczegółowo przebieg obrad, był do wglądu zainteresowanym w
Biurze Rady, po czym zawnioskowała o przyjęcie protokołu.
Członkowie komisji nie wnieśli do protokołu żadnych uwag i poprawek.
W związku z powyższym Przewodnicząca komisji poddała swój wniosek pod
głosowanie,  w  wyniku  którego  Komisja  Polityki  Gospodarczej  jednogłośnie
przyjęła Protokół Nr 10/19 z posiedzenia komisji odbytego w dniu 20 listopada
2019 roku.

Ad . 4 .

a/      Przewodnicząca komisji udzieliła głosu panu Wójtowi, który przypomniał
zebranym, że zgodnie z obowiązującą procedurą projekt budżetu gminy na 2020
rok  opracowany został  w  terminie  do  dnia  15  listopada  b.r.  i  wysłany  do
Regionalnej Izby Obrachunkowej, a do końca roku przyjęty przez radę gminy. 
Stwierdzając,  że  rok  2020  będzie  pełen  wyzwań  dla  samorządów  omówił
poszczególne pozycje składające się na opracowany projekt budżetu.
Następnie  stwierdził,  że  sytuacja  finansowa  gminy  nie  jest  zadowalająca  ze
względu  na  to,  że  na  terenie  naszej  gminy  nie  ma dużo  zakładów dających
dochody  pozwalające  na   realizację  wszelkiego  rodzaju  inwestycji  i  innych
potrzeb  jej  mieszkańców.  Bieżące  dochody  jakie  gmina  ma zagwarantowane
ustawowo nie zawsze wystarczają na pokrycie bieżących wydatków.
W dalszej części swojej wypowiedzi omówił kwestie pomniejszenia dochodów
dla  gmin  poprzez  zmianę  w  przepisach  ustawowych,  które  wpływają
bezpośrednio  na  sytuację  finansową  gminy,  do  których   należy  zaliczyć
pomniejszony podatek PIT od dochodów osób fizycznych z 18% do 17%,
podwyższenie  kosztów  uzyskania  przychodów,  czy  też  zaniechanie  poboru
podatku od osób do 26 roku życia.
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Następnie pan Wójt omówił znaczącą pozycję w wydatkach budżetu tj. zakup
energii elektrycznej na oświetlenie drogowe i zasilanie obiektów komunalnych,
które  w  roku  przyszłym  może  wzrosnąć  nawet  do  60%  oraz  działalność
oświatową,  gdzie  według  informacji  Ministerstwa  Finansów  zaledwie  75%
subwencja pokryje wydatki budżetowe.
W  dalszej  części  swojej  wypowiedzi  pan  Wójt  przedstawił  zabezpieczenie
finansowe  oświaty  w  roku  następnym  stwierdzając,  że  różnica  pomiędzy
wydatkami a subwencją oświatową wynosi ponad 3 miliony złotych.

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu n/w osobom:
-  pani  Skarbnik,  która  omawiając  projekt  budżetu  gminy  na  2020  rok
poinformowała, że  dochody budżetowe w znacznej części zaplanowane zostały
na podstawie prognozowanego wzrostu stawek podatków i opłat w stosunku do
roku  2019  z  uwzględnieniem  obowiązujących  aktów  prawnych  regulujących
podatki i opłaty lokalne oraz z uwzględnieniem wykonania dochodów w roku
bieżącym.  Ponadto  przy  prognozie  dochodów  wzięto  pod  uwagę  n/w
informacje:
-  Ministra  Finansów  o  planowanych  dochodach  z  tytułu  udziału  gmin  we
wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych oraz o projektowanej
kwocie subwencji,   
- Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego o wstępnych kwotach dotacji celowych
na finansowanie zadań własnych realizowanych przez gminy,
- Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego o wstępnych kwotach dotacji celowych
na finansowanie zadań z zakresu administracji  rządowej realizowanych przez
gminy,
-  Krajowego  Biura  Wyborczego  Delegatura  w Łomży  o  wstępnych  kwotach
dotacji  celowych  na  finansowanie  zadań  z  zakresu  administracji  rządowej
realizowanych  przez  gminy  w  zakresie  prowadzenia  i  aktualizacji  stałego
rejestru wyborców,
-  Komunikaty  Prezesa  GUS  w  sprawie  średniej  ceny  sprzedaży  drewna,
obliczonej  według  średniej  ceny  drewna  uzyskanej  przez  nadleśnictwa  za
pierwsze trzy kwartały 2019 roku i w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres
11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 
2020.

Do przedstawionej informacji nie zgłoszono żadnych uwag i poprawek, w
związku  z  czym  Przewodnicząca  komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie, w wyniku którego Komisja Polityki Gospodarczej jednogłośnie 
wyraziła pozytywną opinię na temat projektu uchwały w sprawie  uchwalenia
budżetu gminy Grajewo na 2020 rok.
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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b/ Przewodnicząca  komisji  udzieliła  głosu  pani  Skarbnik  gminy,  która
poinformowała zebranych, że wieloletnia prognoza finansowa Gminy Grajewo
zaplanowana została na okres 2020-2033 tj. do roku w którym ulegają spłacie
zobowiązania  z tytułu zaciągniętych kredytów i  pożyczek,  po czym pokrótce
omówiła poszczególne pozycje przedmiotowej prognozy.    

W związku z tym, że w otwartej przez Przewodniczącą dyskusji głosu nie
zabrano Przewodnicząca komisji  poddała projekt uchwały pod głosowanie, w
wyniku którego Komisja Polityki Gospodarczej wyraziła pozytywną opinię na
temat  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Grajewo na lata 2020-2033.
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
c/ Po wysłuchaniu informacji przedstawionej przez panią Kuczyńską B., nie
widząc  żadnych  przeciwwskazań,  w  wyniku  przeprowadzonego  głosowania
Komisja  Polityki  Gospodarczej  jednogłośnie  wyraziła  pozytywną  opinię  na
temat projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku
energetycznego.
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
d/ Przewodnicząca  komisji  udzieliła  głosu  pani  Skarbnik,  która  omówiła
pokrótce  projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu
udzielania ulg w spłacie należności cywilnoprawnych przysługujących Gminie
Grajewo lub jej jednostkom.

W otwartej przez Przewodniczącą dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodnicząca komisji poddała projekt uchwały pod
głosowanie, w wyniku którego Komisja Polityki Gospodarczej jednogłośnie 
wyraziła pozytywną opinię na temat projektu uchwały w w/w sprawie. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
e/ Przewodnicząca  komisji  udzieliła  głosu  panu  Wójtowi,  który  w
wypowiedzi  swojej  przedstawił  propozycję  przystąpienia  gminy  Grajewo  do
Stowarzyszenia pn. „Podlaska Regionalna Organizacja Turystyczna” z siedzibą
w Białymstoku w charakterze członka zwyczajnego w celu prowadzenia działań
na rzecz promocji i rozwoju turystyki /różnego rodzaju spotkania, targi itp./
W dalszej części swojej wypowiedzi pan Wójt poinformował, że składka roczna
wynosi  5.000,00  złotych,  a  z  powiatu  grajewskiego  do  w/w  stowarzyszenia
przystąpiła gmina Rajgród.
Na zakończenie swojego wystąpienia pan Wójt zasugerował o przystąpieniu do
stowarzyszenia,  po  czym  dodał,  że  zawsze  można  zrezygnować  z  jego
uczestnictwa. 

Członkowie komisji  poparli  stanowisko pana Wójta o przystąpieniu do
stowarzyszenia.  
W związku z powyższym Przewodnicząca komisji poddała projekt uchwały pod
głosowanie,  w  wyniku  którego  Komisja  Polityki  Gospodarczej  jednogłośnie
wyraziła pozytywną opinię na temat projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
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Gminy  Grajewo  do  Stowarzyszenia  pn.  „Podlaska  Regionalna  Organizacja
Turystyczna” z siedzibą w Białymstoku.
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
f/ Przewodnicząca  komisji  udzieliła  głosu  pani  Skarbnik,  która
poinformowała zebranych, że w związku z zaistniałą sytuacją, iż od miesiąca
listopada b.r. na Warsztaty Terapii Zajęciowej zaczęła uczęszczać jeszcze jedna
osoba zachodzi konieczność zwiększenia w budżecie  gminy i  przekazania do
końca roku Powiatowi Grajewskiemu kwoty w wysokości 165.00 złotych jako
dofinansowanie działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Grajewie.

W  otwartej  przez  Przewodniczącą  dyskusji  członkowie  komisji
stwierdzili, że w/w propozycja jest w pełni uzasadniona.
W związku z powyższym Przewodnicząca komisji poddała projekt uchwały pod
głosowanie,  w  wyniku  którego  Komisja  Polityki  Gospodarczej  jednogłośnie
wyraziła pozytywną opinię na temat projektu uchwały zmieniającej uchwałę w
sprawie  udzielenia  Powiatowi  Grajewskiemu  pomocy  finansowej  na
dofinansowanie działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Grajewie.
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
g/ Przewodnicząca komisji ponownie udzieliła głosu pani Skarbnik, która
przedstawiła  zebranym  propozycje  zmian  w  budżecie  gminy  na  2019  rok
polegających na zwiększeniu dochodów o kwotę w wysokości 131.148,00 
złotych i zmniejszeniu dochodów o kwotę 62.148,00 złotych oraz zwiększeniu
wydatków o kwotę 74.905,00 złotych i zmniejszeniu wydatków o kwotę w 
wysokości  5.905,00  złotych,  po  czym  kolejno  omówiła  poszczególne
propozycje zmian.

W otwartej  przez Przewodniczącą  komisji  dyskusji  członkowie komisji
stwierdzili, że proponowane zmiany są w pełni uzasadnione, w związku z czym 
Przewodnicząca komisji  poddała projekt  uchwały pod głosowanie,  w wyniku
którego Komisja Polityki Gospodarczej jednogłośnie wyraziła pozytywną opinię
na temat  projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie  Gminy Grajewo na
2019 rok.
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
h/ Przewodnicząca komisji udzieliła głosu pani Skarbnik, która przedstawiła
zebranym  propozycje  wprowadzenia  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej Gminy Grajewo na lata 2019-2033 wraz z prognozą kwoty długu i
spłat  zobowiązań  na  ten  okres  polegające  na  zaktualizowaniu  wartości  do
wysokości  wynikających  z  uchwały  budżetowej  na  rok  2019  wraz  z  jej
zmianami na dzień 23.12.2019 roku.

W związku z tym, że  do powyższej  informacji  nie  zgłoszono żadnych
uwag  Przewodnicząca  komisji  poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie,  w
wyniku którego Komisja Polityki Gospodarczej jednogłośnie wyraziła 
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pozytywną opinię na temat projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie
uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grajewo  na  lata
2019-2033.
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
i/ Przewodnicząca  komisji  udzieliła  głosu  pani  Kuczyńskiej  B.,  która
poinformowała zebranych, że kończy się umowa z dotychczasowym dzierżawcą
na część działki o powierzchni 0,0052 ha położonej na terenie wsi Toczyłowo.
Następnie  pani  inspektor  poinformowała,  że  dotychczasowy  roczny  czynsz
dzierżawny wynosił 57.00 złotych.  
W związku z obowiązującymi przepisami na okres 3 tygodni musi być podany 
do publicznej wiadomości wykaz dotyczący dzierżawy części tej nieruchomości 
na rzecz dotychczasowego dzierżawcy.

Po  wysłuchaniu  powyższych  informacji,  nie  widząc  żadnych
przeciwwskazań,  w  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  Komisja  Polityki
Gospodarczej  jednogłośnie  wyraziła  pozytywną  opinię  na  temat  projektu
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z 
dotychczasowym dzierżawcą mającym umowę zawartą na czas oznaczony na 3
lata proponując roczny czynsz dzierżawny w wysokości 58.00 złotych.  
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 5 .

Komisja Polityki Gospodarczej  opracowała plan pracy komisji   na 2020 rok,
który zatwierdzony zostanie przez Radę Gminy Grajewo na najbliższej sesji.
Plan pracy komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

Ad. 6 .

W  punkcie  „Zapytania  i  wolne  wnioski”  pan  Wójt  poinformował  o  stanie
zaawansowania  prac  przy  budowie  wiatraków  na  terenie  naszej  gminy
wspominając  jednocześnie  o  planowanych  za  nie  podatkach,  wydanych
decyzjach na instalacje fotowoltaiczne oraz planowanych przedsięwzięciach w
zakresie rozwoju gazownictwa w tym dochodów dla gminy.
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Ad. 7 .

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodnicząca  komisji
podziękowała wszystkim za udział w obradach zamykając jedenaste posiedzenie
Komisji Polityki Gospodarczej.

                                      Na tym protokół zakończono.

Protokołowała                                                               Przewodnicząca komisji 

Ewa  Okulska                                                                Aneta Żabińska    
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